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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem történt érdemi, minden érintett 
meghallgatására kiterjedő nyomozás a kalocsai gyermekotthonban történt bántalmazások 
miatt?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

Az  Emberi  Erőforrások  Minisztériuma  kalocsai  speciális  gyermekotthonában  annyi  probléma
adódott az elmúlt években, hogy több ombudsmani vizsgálat is történt, valamint több büntetőügy is
indult a sajtó, a média és képviselőtársaim által feltártak alapján.

Vadai Ágnes képviselőtársam idén februárban Önnek írt kérdésére (K/14853) azt válaszolta akkor,
hogy a növendékek sérelmére társaik által elkövetett bántalmazások miatt 451/2020. bü., 748/2020.
bü.,  886/2020.  bü.  számon  nyomozás  van  folyamatban.  Továbbá  képviselőtársam  kérdését
feljelentésként értékelve, nyomozást indított a nevelőkkel kapcsolatban is. Ez utóbbi ügyben most
jelentek meg a legfrissebb hírek.

A sajtó birtokában levő, nyomozást megszüntető határozat szerint kiskorú veszélyeztetése miatt,
ismeretlen  tettes  ellen  indított  nyomozást  a  Bács-Kiskun  Megyei  Rendőr-Főkapitányság,  de  „a
rendelkezésre  álló  adatok,  illetve  bizonyítási  eszközök  alapján  bűncselekmény  elkövetése  nem
állapítható meg”. Pedig a határozat előzményként utal az alapvető jogok biztosának idei jelentésére,
valamint  a  sajtóban  megjelent  cikkekre  is.  Az  indoklás  állítólag  aprólékosan,  minden  részletre
kiterjedően tartalmazza, hogy a hatóság milyen nyomozati cselekményeket alkalmazott az eljárás
során:  öt  évre  visszamenőleg  értékelték  a  korábbi  belső  vizsgálatok,  jegyzőkönyvek,  illetve  az
ombudsmani jelentések adatait, és meghallgatták az otthon vezetőségét, a gyermekjogi képviselőt,
valamint a gyermekvédelmi gyámokat.

Amikor a sajtó szerette volna megtudni, hogy a rendőrség meghallgatta-e az érintetteket is, vagyis



az otthon munkatársait, valamint az erőszakról beszámoló gyermekeket, válaszként csupán annyi
információt kaptak, hogy „a nyomozás lezárult.”

A  nyomozás  nem  tért  ki  az  ombudsmani  jelentés  azon  a  megállapítására  sem,  hogy  a
nevelőintézetben a gyerekeknek az intézménybe érkezésükkor meg kell verekedniük a többiekkel,
és ez a beszámolók szerint felnőttek szeme előtt zajlik. Pedig az ombudsman jelentésében is leírja,
hogy a rá vonatkozó törvény „nem nyújt a biztosnak lehetőséget olyan alakszerű bizonyítási eljárás
folytatására, amely a bíróság, illetve más hatóság eljárása során lehetséges, így a gyermekek által
elmondottak,  különösen a beavatási  szertartásként  általuk  említett  bokszolás  legalizált,  megtűrt
voltának kétséget kizáró igazolására nem kerülhetett sor”.

Tekintettel  arra,  hogy  gyermekek  ellen  elkövetett  bűncselekményekről  van  szó,  különösen
aggályosnak tűnik az a felderítő munka, amely a nyomozás során kihagyja a sértettek, illetve a
szóba jöhető közvetlen tanúk mindegyikének meghallgatását. Büntetőjogászok szerint a nyomozás
szakszerűtlen és felületes lehetett.

Mindezek miatt kérdezem:

Miért nem történt érdemi, minden érintett meghallgatására kiterjedő nyomozás? 

Hogyan lehetséges az, hogy éppen azt a nyomozati munkát, bizonyítási eljárást nem végzi el a
rendőrség, amire egyedül neki lenne felhatalmazása? 

Mi  lett  az  eredménye  a  kalocsai  gyermekotthonban  történt  bántalmazások  miatt  indított
korábbi nyomozásoknak? 

Valóban senki büntetőjogi felelőssége nem volt megállapítható a gyermekotthonban történt
visszaélések miatt? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2021. július 14.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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